
Goedendag,

Wellicht heeft u al gezien dat minister Schouten er gisteren (vrijdag) een brief gestuurd heeft naar de 
Tweede Kamer. De afroming bij fosfaattransacties gaat tijdelijk naar 20%. Wat staat daar nu precies in?
En welke kleine maar toch interessante weetjes staan er in die brief maar niet op de nieuwswebsites?
Allereerst nog even wat persoonlijks. De website www.konagrarischadvies.nl is werkzaam. Neem eens 
een kijkje. 

In het kort: 
- Afroming bij handel naar 20%, de vraag is wanneer. Wellicht nog later naar 30%
- Reden is dat er meer fosfaatrechten zijn dan het plafond toelaat, dit mag niet van Brussel
- De afroming wijzigen moet per wetswijziging, wanneer gaat het in werking? 
- Jongvee van vleeskoeien ingetrokken rechten komen er weer bij, maar wordt geteld onder 
vleesveeplafond
- Rechten komen te vervallen, tot we onder het rechtenplafond zitten
- Wanneer we ook onder het stikstofplafond zitten, wordt er weer uitgedeeld
- In 2020 hopelijk weer 10% afroming. 
- Wellicht in 2020 aanpassing excretieforfaits, lagere uitstoot van kg P per koe in de melkklasse
- Wellicht in 2020 verleasen mogelijk zonder afroming voor een gedeelte van het quotum.
- Bedrijfsspecifiek verantwoorden > kringlooplandbouw? 
- Effect op de prijs? Leasen wordt duurder in ieder geval.

Afroming
Allereerst het meest belangrijk. De afroming per transactie gaat naar 20%. Wellicht later in het jaar 
zelfs naar 30%. De reden hiervoor is dat er meer fosfaatrechten zijn dan het melkveeplafond van 84.9 
miljoen kilogram fosfaat toestaat. Vanuit Brussel moet dat in 2019 opgelost zijn. Een generieke korting 
hing in de lucht, maar de Minister kiest voor een hogere afroming. Er kunnen nog rechten bijkomen uit 
rechtszaken en bezwaarschriften, denk aan knelgevallen en individueel proportionele last. Op dit 
moment zijn er 400.000 kg fosfaatrechten teveel. Vorig jaar is er in totaal 420.000 kg afgeroomd. Mijn 
eigen mening hierover is dat er vorig jaar veel meer fosfaattransacties zijn geweest, dus ik betwijfel of 
het gaat lukken dit jaar.

Wetswijziging noodzakelijk, per wanneer is de afroming dan hoger? 
Om de afroming te verhogen, dient de wet gewijzigd te worden. Hiervoor wordt er een wetswijziging 
ingediend waarbij aan beide Kamers gevraagd wordt om deze zo snel mogelijk te behandelen. Nu is de 
grote vraag wanneer de hogere afroming dan in werking treedt? Of treedt die met terugwerkende kracht
in op afgelopen 24 mei? Dit lijkt me juridisch gezien lastig, maar ik vermoed (alhoewel ik het niet 
zeker weet) dat de afroming van 20% pas gaat gelden bij transacties aangemeld nadat de wetswijziging 
gepubliceerd is in de staatscourant. 

Jongvee vleesvee niet in melkveeplafond
Met de beleidsregel dat jongvee dat niet kalft geen fosfaatrechten op toegediend wordt heeft de RVO 
veel fosfaatrechten terug gehaald van boeren. Echter de rechter heeft aangegeven dat dit niet mag. Deze
rechten komen er dus weer bij. Nu is het wel zo dat Minister Schouten Brussel ervan overtuigd heeft 
om deze rechten en ook van het jongvee voor zoogkoeien te noteren onder het plafond van de de sector 
‘overig’. Dat scheelt de melkveesector fors reduceren. Hiervoor mogen we wel blij zijn. Daarom heeft 
dit weinig invloed. 

Rechten komen te vervallen
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De rechten komen te vervallen. We zitten ook boven het stikstofplafond mede vanwege de droogte 
waardoor er veel eiwit in het gras zit en het rantsoen ook minder mais bevat. Pas wanneer de 
fosfaatrechten terug gebracht zijn naar het fosfaatplafond en we onder het stikstofplafond zitten, dan 
komt er weer ruimte om uit te delen. Zo overweegt de minister om in 2020 de excretie forfaits fosfaat 
aan te passen. Het ‘knikje’ aan de bovenkant en onderkant wordt ook mogelijk aangepast. Zodoende 
kunnen we meer koeien melken binnen dezelfde hoeveelheid rechten. In 2020 gaat de afroming dan 
ook weer naar 10%, althans dat is de bedoeling. Tevens gaat de fosfaatbank dan misschien open. De 
Minister oppert ook om bij het verleasen van fosfaatrechten geen afroming meer te hanteren voor een 
beperkt deel van iemand zijn fosfaatquotum. Het lijkt mij allemaal eerder in 2021 te gebeuren eerlijk 
gezegd. 

Bedrijfsspecifiek verantwoorden
De Minister kijkt tevens naar bedrijfsspecifiek verantwoorden. Er zijn vier opties. De kringloopwijzer 
is lastig goed te borgen. Maisbedrijven hebben vaker een lagere excretie, dus wellicht is het percentage 
mais van het areaal een optie. Echter de Minister wilt niet dat grondgebonden bedrijven benadeeld 
worden. Het lijkt me lastig kiezen. Ze wil ook hiermee de kringlooplandbouw stimuleren.

Effect op de prijs?
Het effect op de koopprijs is lastig. Kopers zijn aan het denken en verkopers kunnen ook denken om 
snel nu nog te verkopen om de 20% afroming te ontlopen. Ik weet het niet, het is een vraag en aanbod 
spel.  Komt er meer vraag of meer aanbod? 
De leaseprijs zal wel stijgen. Niemand verleast voor 29 euro als je 20% afroming heb. Die zal dan 
minimaal 45 euro moeten zijn.  

Kringlooplandbouw
Het bedrijfsspecifiek verantwoorden is lastig, de Minister wil kringlooplandbouw hierin stimuleren. 
Ook de eco-regelingen van de betalingsrechten in het nieuwe landbouwbeleid wijzen hierop. Zo krijgen
we minder geld vanuit Brussel, dat gaan we merken. En ook verschuift het accent naar groene diensten 
of kringlooplandbouw vanuit de betalingsrechten. Er zijn nog geen concrete uitgewerkte voorstellen, 
maar denk aan voldoende blijvend grasland, meedoen met keurmerken als biologisch of bijzondere 
melkstromen of kruidenrijkgrasland of natuurbeheer. Toch wil de Minister wel dat grote groep boeren 
hieraan mee kunnen doen. 

Overig
Nog een persoonlijke noot. Ik had eigenlijk nooit echt de tijd voor de website, maar eindelijk is die af. 
Kijk eens op www.konagrarischadvies.nl als u het leuk vindt. 
En nog even wat uitleg. Het fosfaatproductieplafond is gebaseerd op een soort van grote BEX van 
geheel Nederland. Daar zitten we ruim onder. Het fosfaatrechtenplafond is de hoeveelheid rechten die 
in omloop zijn. We zitten onder het fosfaatproductie plafond (BEX) maar boven het 
fosfaatrechtenplafond (rechten). Dat is het probleem. 
Er is ook nog een onderzoek geweest, hieruit blijkt dat de fosfaatrechtenhandel eerlijk verloopt. 

Een hele lap tekst zo, wellicht heeft u er wat aan. 

Met vriendelijke groeten,

Bertel Kon
06-38420265
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